
  بسمه تعالی

  verb + ingو  verb + toترکیبات  : نھمبیست و درس 

 verb + toترکیب 

  .اگر بعد از افعال زیر فعل دیگری بیاید می توانید آن فعل به صورت مصدر استفاده نمایید

Offer,decide,hope,deserve,promise,agree,plan,manage,afford,threaten,refuse,arrange 

Fail ,forget, learn, seem, appear, tend, pretend, claim 

  : به مثالھای زیر دقت فرمایید 

It was late, so we decided to take a taxi home. 

Simon was in a difficult situation, so I agreed to help him. 

How old were you when you learnt to drive? (= learnt how to drive?) 

I waved to Karen but failed to attract her attention. 

They seem to have plenty of money. 

I like Dan, but I think he tends to talk too much. 

  :می باشد  not toفرم منفی این افعال به صورت 

We decided not to go out because of the weather. 

I promised not to be late. 

Ann pretended not to see me when she passed me in the street. 

 

 

 

 



  toبعد از برخی از افعال آوردن نبایستی از  ھمانطور که در درس بیست و ھفتم گفته شد:توجه 

  : برخی از آن افعال عبارتند از .استفاده کرد

Enjoy, think , suggest 

  :مثال

I enjoy reading. 

Tom suggested going to the cinema. 

Are you thinking of buying a car? 

 

توجه داشته باشید که فعلی که بعد از افعال ذکر شده در بالا قرار می گیرد به صورت مصدر  :نکته 

  .استمراری و یا مصدر کامل نیز نوشته می شود

  : مثال 

I pretended to be reading the newspaper.( = I pretended that I was reading) 

You seem to have lost weight. (= it seems that you have lost weight) 

Martin seems to be enjoying his new job. (= it seems that he is enjoying it) 

  .استفاده نمایید toیا بدون  toی توانید ھم از فعل با م  helpو فعل  dareبعد از فعل کمکی :  ٢نکته 

I wouldn’t dare to tell him. == I wouldn’t dare tell him. 

Can you help me to move this table? == can you help me move this table? 

به صورت منفی درآمده باشد ، فعل بعد از آن حتما  dareولی توجه داشته باشید که اگر فعل کمکی 

  .می آید toبه صورت بدون 

I daren’t tell him what happened. 

 

 



 

بعد از برخی از افعال که مھمترین آنھا در ذیل می آید می توانید از کلمات پرسشی ھمراه با :  ٣نکته 

to با فرمول روبرو استفاده کنید  .Verb + what/where/how/whether/… + to  

Ask, decide, know, remember, forget, explain, learn, understand, wonder 

  : مثال 

We asked how to get to the station. 

Have you decided where to go for your holidays? 

I don’t know whether to apply for the job or not? 

Do you understand what to do? 

 verb + somebody + what/how/where/… + to: فرمول روبرو نیز برای افعال زیر کاربرد دارد 

Show, tell , ask , advise, teach 

  : مثال 

Can somebody show me how to change the film in this camera? 

Ask Jack. He’ll tell you what to do. 

        verb + object + toیا  verb + toفرمول استفاده شده برای افعال زیر به صورتھای  : ۴نکته 

  .می باشد

Want , ask , help , would like, would prefer, expect, beg, mean(به مفھوم قصد داشتن) 

  : مثال 

We expected to be late.   We expected Dan to be late. 

Would you like to go now?  Would you like me to go now? 

He doesn’t want to know.   He doesn’t want anybody to know. 

 



  .نکنیداستفاده  want thatاز  ھیچگاه : ۵نکته 

Do you want me to come with you? ( NOT  do you want that I come?) 

  .می باشند verb + object + to: افعال زیر دارای فرمول  : ۶نکته 

Tell, remind, force, encourage, teach, enable, order, warn, invite, persuade 

 Get(= persuade, arrange for) 

  : مثال

Can you remind me to phone Sam tomorrow? 

Who taught you to drive? 

I didn’t move the piano by myself. I got somebody to help me. 

Jim said the switch was dangerous and warned me not to touch it. 

I was warned not to touch the switch. 

  .ه صورت مجھول جمله قبل از آن بکار رفته استجمله آخر ب

  .استفاده کنیم verb + object + toدر فرمول  نمی توانیم suggestاز فعل  :٧نکته 

Jane suggested that I should ask your advice. (NOT Jane suggested me to ask) 

  :ھر دو فرمول زیر ممکن استاستفاده از  Advice, recommend and Allowبعد از افعال  :٨نکته 

Verb + ing(بدون مفعول)  verb + object + to 

 : مثال 

I wouldn’t advice/recommend staying in that hotel. == I wouldn’t advice/recommend 

anybody to stay in that hotel. 

They don’t allow parking in front of the building. == they don’t allow people to park in front 

of the building. 



Parking isn’t allowed in front of the building == you aren’t allowed to park in front of the 

building  

  .جمله آخر مجھول شده جمله قبلی آن می باشد

  دارای فرمول زیر می باشند letو  makeافعال  : ٩نکته 

Verb + object + to مصدر بدون 

I made him promise that he wouldn’t tell anybody what happened. 

Hot weather makes me feel tired.(= causes me to feel tired) 

Her parents wouldn’t let her go out alone.(= wouldn’t allow her to go out) 

Let me carry your bag for you. 

  .کرداستفاده  نیز از فرمول زیر میتوان در جمله مجھول استفاده شود makeاگر از  توجه کنید که

To be + made + to  

We were made to wait for two hours.(= they made us wait for two hours) 

  :استفاده کرد Verb + -ing or  Verb + toافعالی که بعد از آنھا می توان از ھر دو فرمول 

دار می آید که آن  ingر که در درسھای گذشته گفته شد بعد از برخی از افعال ، فعل به صورت ھمانطو

  : افعال عبارتند از 

Admit, avoid, consider, deny, enjoy, fancy, finish, imagine, keep (on) , mind, postpone, risk 

Stop, suggest 

 :میاید عبارتند از  toدر با ھمچنین افعالی که بعد از انھا فعل به صورت مص

Afford, fail, offer, agree, forget, plan, arrange, hope, promise, decide, learn, refuse, 

deserve, manage, threaten 

 

 



میاد در   toمصدر با  دار یا  ingحال برخی از افعال ھستند که که فعل بعد از آنھا به ھر دو حالت 

این افعال ھمراه با مثال در زیر می . عنی متفاوتی با حالت دیگر پیدا می کندحالیکه در ھر حالت م

  :آیند

Remember 

I remembered to do something 

شما به یاد می آورید که به این مفھوم که 

  .بایستی کاری را انجام  دھید

I remember doing something  

شما به یاد می آورید که کاری به این مفھوم که 

  .انجام داده اید را

I remembered to lock the door. But I forgot 

to shut the windows.  

ھنوز آنرا قفل نکرده (یادم بود که در را قفل کنم

  .اما فراموش کردم پنجره را ببندم) . بودم

در این جمله می بینید که به یاد داشتن قفل 

از اینکه این کار انجام شود بوده  قبلکردن در 

  .تاس

I know I locked the door. I clearly 

remember locking it. 

من کلاملا قفل . می دونم که در را قفل کردم

  .کردن در را یادم ھست

در اینجا می بینید که قفل کردن در انجام شده 

 .از انجام آن کار ما آنرا به یاد داریم بعداست و 

Please remember to post the letter. He could remember driving along the road 

just before the accident. But he couldn’t 

remember the accident itself. 

Regret 

I regret doing something. 

  :مثال. به این مفھوم که من کاری را انجام دادم و حالا بابت انجام آن متاسف و پشیمان ھستم

I now regret saying what I said. I shouldn’t have said it. 

  .نباید آنرا می گفتم. از چیزی که گفتم پشیمانم

  .از انجام کار اتفاق افتاده است بعدمی بینید که پشیمانی 



I regret to say/to tell/ to inform 

  .به این مفھوم که متاسفم که باید به اطلاع شما برسانم یا متاسفم که باید به شما بگویم

  :مثال .از انجام کار اتفاق می افتد قبلکه می بینید عمل تاسف ھمانطور 

We regret to inform you that we cannot offer you the job. 

Go on 

Go on doing something. 

  : مثال .به این مفھوم که مورد مشابھی که قبلا در حال انجام آن بوده است را ادامه می دھد

The president paused for a moment and then went on talking. 

  .رئیس جمھور برای لحظه ای مکث کرد و سپس به صحبت کردن ادامه داد

We need to change. We can’t go on living like this. 

  .نمی تونیم ھمینطوری به زندگی ادامه دھیم. باید تغییر کنیم

ه آمده است ، ھمان چیزی است که قبلا در این جملات می بینید که ادامه دادن کاری که در جمل

  .وجود داشته است

Go on to do something 

  :مثال . مفھوم این عبارت این است که بایستی چیز جدیدی گفته یا انجام شود

After discussing the economy, the president then went on to talk about foreign policy. 

  .یس جمھور به صحبت کردن در باره سیاستھای خارجی ادامه دادبعد از گفتگوی اقتصادی ، رئ

 

 

 

 



 toدار و یا مصدر با  ingبعد از افعال زیر ، فعل می تواند بدون تغییر در معنی به ھر دو صورت :  نکته

  .بیاید

Begin, start , continue, intend, bother. 

It has started raining.  == it has started to rain. 

John intends buying a house. == john intends to buy a house. 

Don’t bother locking the door. == don’t bother to lock the door. 

  . نمی کنیمدار استفاده  ingدار دوباره از فعل  ingتوجه کنید که در حالت معمول بعد از فعل 

It’s starting to rain. ( NOT it’s starting raining.) 

Try 

Try to do something. 

  .به معنی تلاش برای انجام کاری

I was very tired. I tried to keep my eyes open, but I couldn’t . 

  .خیلی سعی کردم که چشمھام و باز نگه دارم اما نتونستم. خیلی خسته بودم

Please try to be quiet when you come home. Everyone will be asleep. 

  .به مفھوم تست کردن یا تجربه کردن بکار برده می شود tryتوجه کنید که برخی مواقع 

These cakes are delicious. You should try one. 

We couldn’t find anywhere to stay. We tried every hotel in the town, but they were all full. 

Try doing something. 

  م انجام دادن عملی به صورت پیوسته یا متناوببه مفھو

Try pressing the green button. 

 

 



  .را بھتر درک کنید try –ingو  try toدو جمله زیر را با ھم مقایسه کنید تا بھتر تفاوت 

I tried to move the table, but it was too heavy, so I couldn’t move it. 

I didn’t like the way the furniture was arranged, so I tried moving the table to the other 

side of the room. But it still didn’t look right, so I moved it back again. 

Need 

I need to do something 

  .به این مفھوم که انجام دادن چیزی یا کاری خیلی ضروری است

I need to take more exercise. 

  .لازم ھست که تمرین بیشتری بکنم

He needs to work harder if he wants to make progress. 

I don’t need to come to the meeting, do I? 

Something needs doing 

در این جمله فرمی مجھول دارد به این صورت که  .به این مفھوم که باید چیزی یا کاری انجام بشه

  .نیست مشخصاینگونه جملات فاعل ، 

The batteries in the radio need changing.(= they need to be changed) 

می بینید که در این جمله فاعل یعنی . باطریھای رادیو باید تعویض شوند  :معنی جمله این است

  .کسی که باید باطریھا را تعویض کند مشخص نییست

Do you think my jacket needs cleaning? 

It’s a difficult problem. It needs thinking about very carefully. 

 

 

 



Help 

  .یایدب toبدون ھم مصدر و  toمی آید می تواند ھم به صورت مصدر با   helpفعلی که بعد از 

Everybody helped to clean up after the party == everybody helped clean up after the party. 

Can you help me to move this table? == can you help me move this table? 

Can’t help doing something 

  ی خودم از انجام کاری بگیرمبه این مفھوم که نمی تونم جلو

I don’t like him, but he has a lot of problems. I can’t help feeling sorry for him. 

 .نمی تونم براش متاسف نباشم. دوستش ندارم اما اون خیلی مشکل داره

She tried to be serious, but she couldn’t help laughing. 

  .او سعی می کرد جدی باشه اما نمیتونست جلوی خندش و بگیره

I’m sorry I’m so nervous. I can’t help being nervous. 

  .جلوی خودم بگیرم که عصبی نباشم متاسف خیلی عصبی ھستم و نمی تونم 

Like/Love/Hate 

آید ھم به صورت  زمانی که در مورد وقایعی که مرتبا اتفاق می افتند فعلی که بعد از این افعال می

  .دار می تواند بیاید ingو ھم به صورت  toمصدر با 

Do you like getting up early? == do you like to get up early? 

Stephanie hates flying. == Stephanie hates to fly. 

I love meeting people. == I love to meet people. 

 

 

 



دار بعد  ingصحبت می کنیم از افعال  داشته اندوجود قبلا ولی ھنگامی که در مورد وضعیتھایی که 

  .از این افعال استفاده می کنیم

Paul lives in Berlin now. He likes living there. 

  .او زندگی در اینجا را دوست دارد. پل در برلین زندگی می کند

ال در زمان صحبت کردن پل در برلین در حال زندگی است بنابراین بعد از این افعھمانطور که می بینید 

  .دار می آید ingفعل به صورت 

Do you like being a student? 

در اینجا نیز از شما سوال می شود اینکه دانش آموز ھستید را دوست دارید؟ مشخص است که زمان 

 .سوال کردن شما دانش آموز بوده اید

The office I worked in was horrible. I hated working there. 

 I like doingو  I like to doتفاوت بین 

I like doing something  م و از آن لذت نیز می به این مفھوم است که من کاری را انجام می دھ

به این مفھوم است که من فکر می کنم این کار خوبی است  I like to do somethingولی در .برم

  .برای انجام دادن ولی الزاما از آن لذتی نمی برم

I like cleaning the kitchen. 

  )و از آن لذت می برم(پزخانه را تمیز کنم شمن دوست دارم آ

I like to clean the kitchen. 

خیلی لذتی از این کار است ولی  و مفیدی چون این کار خوب(من دوست دارم آشپزخانه را تمیز کنم 

  )نمی برم

  .دار می آیند ingبه صورت  mindو  enjoyبعد از افعال ھمیشه :  نکته

I enjoy cleaning the kitchen. 

I don’t mind cleaning the kitchen. 

 



Would like/would love/would hate/would prefer 

  .می آید to  فعل به صورت مصدر با would likeو   would loveمعمولا بعد از 

I’d like(=would like) to go away for a few days. 

Would you like to come to dinner on Friday? 

I’d love to meet your family. 

Would you prefer to have dinner now or later? 

در این است که در اولی دوست داشتن به انجام کاری در حالت  I would likeو  I likeفرق  :نکته 

  .کلی مطرح است ولی در دومی می خواھیم کاری را در حال یا آینده انجام دھیم

I like playing tennis. == I like to play tennis. 

  )در حالت کلی.(به این مفھوم که من تنیس بازی کردن را دوست دارم

I would like to play tennis. 

  .تنیس بازی کنم ...)یا الان یا  امروز(به این مفھوم که من می خواھم 

  .دار می آید ingفعل به صورت  would mind ھمیشه بعد از: ٢نکته 

would you mind closing the door, please? 

I would like to have done something 

یا کاش می شد اون کار رو انجام م که چرا اون کار رو انجام ندادم به این مفھوم می باشد که پشیمون

  .داد

It’s pity we didn’t see Val when we were in London. I would like to have seen her again. 

We’d like to have gone away, but we were too busy at home. 

  .اما خیلی تو خونه کار داشتیم) افسوس که نشد بریم(دوست داشتیم که بریم بیرون 

  

  



  نیز با مفھومی دیگر بکار برد love/hate/preferبه ھمین ترتیب می شود این ساختار را برای افعال 

Poor old David! I would hate to have been in his position. 

  .جای اون باشم اصلا دوست ندارم! هدیوید بیچار

I’d love to have gone to the party, but it was impossible. 

  .عاشق رفتن به مھمانی بودم ولی غیر ممکن بود
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